
 

 

 

Parlament České republiky 

POSLANECKÁ  SNĚMOVNA 

2018 

8. volební období 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z Á P I S 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

z 10. schůze 

výboru pro evropské záležitosti  

konané dne 19. dubna 2018 



 2 

Přítomni:  Benešík Ondřej, Bžoch Jaroslav, Mališ Přemysl, Plzák Pavel, Vrána Petr, 

Langšádlová Helena, Farský Jan, Peksa Mikuláš, Kopřiva František, Kobza 

Jiří, Valenta Jiří, Veselý Ondřej 

Omluveni: Babišová Andrea, Kalous Adam, Skopeček Jan, Zahradník Jan, Jáč Ivan, 

Volný Lubomír 

 

 Schůzi výboru zahájil př. O. Benešík ve 13.30 hod. Připomněl, že byla svolána na 

základě usnesení č. 60 přijatého na 9. schůzi výboru dne 28. března 2018. Konstatoval, že 

pozvánky byly všem včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci k dispozici /hlasování 9-0-

0, Benešík Ondřej – pro, Bžoch Jaroslav – pro, Mališ Přemysl – pro, Vrána Petr – pro, 

Langšádlová Helena – pro, Kopřiva František – pro, Peksa Mikuláš – pro, Valenta Jiří – pro, 

Veselý Ondřej – pro, v příloze/. 

 Př. O. Benešík požádal členy výboru o přijetí usnesení, kterým VEZ zmocňuje 

předsedu výboru ke stanovení termínu příští schůze, k jejímu svolání a k přípravě jejího 

pořadu /usn. č. 70, hlasování 10-0-0, Benešík Ondřej – pro, Bžoch Jaroslav – pro, Mališ 

Přemysl – pro, Vrána Petr – pro, Langšádlová Helena – pro, Farský Jan – pro, Kopřiva 

František – pro, Peksa Mikuláš – pro, Valenta Jiří – pro, Veselý Ondřej – pro, v příloze/. 

   

Návrh pořadu schůze: 

1. Konvergenční program České republiky na léta 2018 až 2021 a Rozpočtová strategie 

sektoru veřejných institucí České republiky 

2. Sdělení předsedy 

3. Různé 

 

1. Konvergenční program České republiky na léta 2018 až 2021 a Rozpočtová 

 strategie sektoru veřejných institucí České republiky  

 

 Př. O. Benešík přivítal náměstka ministryně financí Ing. Petra Paveleka, Ph.D., který 

poděkoval za flexibilní svolání schůze výboru z důvodu projednání konvergenčního programu. 

Vláda jej následně projedná 30. dubna. 

 Konvergenční program je druhým rokem projednáván společně s Rozpočtovou strategií 

sektoru veřejných institucí v souladu s pravidly o rozpočtové odpovědnosti. V této souvislosti byli 

také jmenováni členové Národní rozpočtové rady a vznikl Výbor pro rozpočtové prognózy.  

 Klíčovou součástí strategie je stanovení konsolidované výše výdajových rámců státního 

rozpočtu a státních fondů včetně odhadu výdajů souvisejících se spolufinancováním projektů 

financovaných z evropských strukturálních a investičních fondů.  

 Konvergenční program vychází z makroekonomické predikce a navazuje na rozpočtovou 

strategii. Na růstu příjmů se nejvíce podílely výnosy z daní a příspěvky na sociální zabezpečení, 

největší růstovou dynamiku na straně výdajů zaznamenaly náhrady zaměstnanců, tvorba hrubého 

kapitálu a oživené investiční aktivity. V letošním roce se opět očekává přebytkové hospodaření ve 

výši 1,5 %. Také u strukturálního salda se očekává mírný přebytek. Zadluženost místních 

samospráv i vlády klesá. 

 Plán růstu mezd je nastaven ve výši 15 % v případě regionálního školství a 10 % pro 

lékaře a sestry, pro ostatní složky veřejného sektoru 5 %. 

 Zpravodaj O. Benešík konstatoval, že se výbor zabývá hospodářskou politikou průřezově. 

V květnu bude projednávat specifická doporučení EK pro ČR.  

 Předložený materiál postihuje celou oblast národohospodářství. Výbor se věnuje 

evropskému financování, založil proto také podvýbor pro evropské fondy. 

 Mpř. P. Mališ se zeptal, ve kterém sektoru není dobrá situace. 
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 Nám. P. Pavelek uvedl, že Evropská komise připomíná náklady spojené se stárnutím 

populace, doporučuje zvýšit efektivitu nakládání s prostředky ve zdravotnictví a prověřit 

fungování nového institucionálního rámce v souvislosti s makroekonomickou prognózou. 

 Ústavní soud rozhodl ve stížnosti podané senátory proti pasážím zákona o rozpočtové 

odpovědnosti, které se týkaly územních celků. Tyto pasáže nejsou protiústavní.  

 Ministerstvo financí bude vyhodnocovat fiskální pravidlo, tj. dluh obcí ke konci loňského  

roku vůči průměru příjmů za čtyři předchozí roky. Toto pravidlo překračuje 450 obcí z asi 6300. 

  Zpravodaj O. Benešík informoval, že v rámci dlouhodobého vzdělávání doporučuje 

Evropská komise zatraktivnit učitelské povolání. 

 Posl. P. Plzáka zajímalo, jaké je saldo vysokého školství a zda se uvažuje o reformě 

vysokého školství. 

 Nám. P. Pavelek odpověděl, že saldo vysokého školství je kladné. Školy požadují navýšit 

rozpočet o 3 mld. Kč. 

 Zpravodaj O. Benešík navrhl usnesení, ve kterém výbor pro evropské záležitosti bere 

na vědomí Konvergenční program České republiky na léta 2018 až 2021 a Rozpočtovou 

strategii sektoru veřejných institucí České republiky /usn. č. 71, hlasování 11-0-0, Benešík 

Ondřej – pro, Bžoch Jaroslav – pro, Mališ Přemysl – pro, Plzák Pavel – pro, Vrána Petr – 

pro, Langšádlová Helena – pro, Farský Jan – pro, Kopřiva František – pro, Peksa Mikuláš – 

pro, Valenta Jiří – pro, Veselý Ondřej – pro, v příloze/. 

 

2. Sdělení předsedy 

 

 Př. O. Benešík informoval, že se dne 15. května od 9.00 do 17.30 hod. uskuteční 

v Bruselu v EP další meziparlamentní jednání výboru LIBE na téma „Implementace předpisů 

upravujících ochranu dat na úrovni EU“. Zúčastnit se mohou 2 zástupci našeho výboru. Účast 

přislíbili mpř. Přemysl Mališ a posl. K. Kopřiva /usn. č. 72, hlasování 11-0-1, Benešík Ondřej – 

pro, Bžoch Jaroslav – pro, Mališ Přemysl – pro, Plzák Pavel – pro, Vrána Petr – pro, 

Langšádlová Helena – pro, Farský Jan – pro, Kopřiva František – pro, Peksa Mikuláš – pro, 

Kobza Jiří – nehlasoval, Valenta Jiří – pro, Veselý Ondřej – pro, v příloze/. 

 Výbor schválil delegaci na zahraniční cestu do Kanady ve složení př. O. Benešík, mpř. 

P. Mališ, mpř. M. Peksa a posl. J. Zahradník. Návštěva se uskuteční ve dnech 21. – 24. května 

/usn. č. 73, hlasování 12-0-0, Benešík Ondřej – pro, Bžoch Jaroslav – pro, Mališ Přemysl – 

pro, Plzák Pavel – pro, Vrána Petr – pro, Langšádlová Helena – pro, Farský Jan – pro, 

Kopřiva František – pro, Peksa Mikuláš – pro, Kobza Jiří – pro, Valenta Jiří – pro, Veselý 

Ondřej – pro, v příloze/. 

 Ve středu 9. května navštíví Českou republiku paní komisařka Věra Jourová. Přijetí na 

výboru se uskuteční v 13.30 hodin. Schůze výboru bude na tuto dobu přerušena a jednání nebude 

přístupné veřejnosti. Požádal členy výboru o nahlášení svojí účasti sekretariátu. 

 Ve dnech 3. a 4. června se bude ve Varšavě konat setkání V-4. Čtyřčlenná delegace bude 

schválena na příštím zasedání výboru. 

 Předseda O. Benešík dostal informaci z výboru pro sociální politiku, že Českou republiku 

navštíví výbor pro zaměstnanost a sociální politiku Evropského parlamentu (EMPL). Toto 

setkání je předběžně domluveno na 10. května formou jednání od 10.00 do 12.00 hodin 

v místnosti č. 205. Zváni jsou i členové VEZ.  

 Ve čtvrtek 3. května se v 9.00 hodin uskuteční setkání VEZ s předsedkyní výboru pro 

evropské záležitosti francouzského Národního shromáždění paní Sabine Thillaye. Členové 

výboru byli vyzváni k nahlášení své účasti. 
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3. Různé 

  K tomuto bodu nevystoupil žádný poslanec. 

 

 

 

Schůze skončila v 15.00 hod.  

/zapsala Eva Hadravová/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
      

 Ondřej Veselý v. r.                  Ondřej Benešík v. r. 

ověřovatel výboru                    předseda výboru 


